
 

 

Anteckningar förda vid möte med 

 

Kommunala Pensionärsrådet. 

 

Tid:  Tisdag den 7 maj 2019 KL 09.15 

Plats:  Hamngatan 12, lokal Långön våning 1 

Kerstin Nyström Hedvall representerar Kommunfullmäktige satt med på 

mötet. Vice ordförande i Omsorgsnämnden.  

 

-Västra Gästriklands Samhällsbyggnadsnämnd (VGS) KL 09.15-09.30 

(Kollektivtrafiken och att ”hålla” på lägen för äldre i planering av 

bostäder) Maria Wikström, Carina Westerberg. 

VA-plan för hela kommunen under arbete.  

Tuna-området- Microsoft, väntar på bygglov, avfart planeras men 

fortfarande mycket hemligt. 

Kontaktperson i kollektivtrafiken, tätorten. 

Vad gäller, efter att politiker vid valet var eniga.- Turtäthet, 

linjetrafiksnät. Kommunen är byggd som den är och svårt att få till 

´´blomman´´. Linjetrafiksutredning pågår. Fria linjer vad kostar det 

undrar KPR. Svävande svar har getts tidigare. En fråga för KF och KS. 

Trygghetsboende Sveavägen, centralt bra ja. Trafikrunt omkring. 

Inbyggt. Viktigt att Samhällsbyggnad tittar på mer lämpliga områden. 

800 m ska det finnas till service i form av affärer. Det är Tekniska och 

Sandviken hus som påverkar trygghetsboende. Samhäll bara ytor för 

boende. 

Kommunala Fastigheter ligger under Tekniska.  

Vi vill att Tekniska och Sandvikenhus kommer till ett möte i höst och 

klargör ansvarsfrågan. 

Sandviken hus, där kan vi påverka politiken. 

 

4. Information från Omsorgsnämnden- Övervakningskameror för de 

funktionsnedsatta. Särskilda regler för dessa. 

Larm som är på vid vissa tider, samt larm under längre tid. Olika behov 

för varje person. 



 

 

Rörelsesensorer – dörr, passivitetslarm går på om man sitter för still 

länge, glömmer dörren mm. 

Dusch en gång i veckan 52 000 kr/person totalt för kommunen. En 

robotdusch 70 000 kr där du kan duscha utan personal. Betalar sig självt 

som investering. 

- Vårändringsbudget 2019. – mycket siffror har flukturerat runt i media. 

Vad innebär det för Sandviken. För att ha en budget kopierar man 

föregående årsbudget när det inte fanns någon regering. Omsorgen 

förlorade 7,8 miljoner i detta spel. I slutänden fick Omsorgen 6,8 

miljoner mindre. Idag ligger vi 7 miljoner back, innan nya pengarna 

kommit in. Ingen uppsägning av personal föreligger då nya pengar 

förväntas i december. 

- Hemtjänsten :Många bilar, fler cyklar. Lång väntetid i bilar där 4 åker 

tillsammans. Ställtid som kostar. 

5. Övrigt: Boende - Trygghetsboende inte allt ok på Sveavägen, finns 

möjligheter för fika, kök men ingen trivselvärdinna. Otydliga regler. 

Björkgatan, fruktansvärt dyrt, 2 rum och kök, ca 6000 kr, Prenova har 

billigare hyra. 2 och 4 våningar. 

Sommarpersonal, hur ser det ut. Maria Lindkvist svarar - lite tufft på personlig 

assistent. För övrigt 200 – 250 vikarier över sommaren, en del tar andra jobb de 

önskat till sommaren. Under övriga året 800 vikarier. Många saknar körkort, 

svårt för hemtjänsten. 30 personer kommer att få körkort, de är tillsvidare 

anställda. Sjuksköterskor särskild sommargrupp. Kryddar lite på lönen. Marknad 

för omsorgspersonal även som pensionär. Nästa möte får vi svar på 

långtidssjukskrivnas prognos. Olika satsningar görs på chefer och anställda. 

Friskvård, stöd och handledning till personal med NFS. 

Ledsagarservice/Volontärer. Försäkringsfrågor. 

Fysisk aktivitet för äldre i kommundelarna viktiga. Kultur och fritid har 100 000 

kr varje år avsatt för detta. 

 

Våra egna funderingar: togs inte upp på mötet. 

Klädkod, inte kommunkläder. Legitimation. 

Äldreombud ska finnas i varje förening. 

Ensamma, hur kan vi arbeta med dessa. Studiematerial finns. 

. 

Boulebana vid Strandbaden, samt utegym. 

 

  

 



 

 

Em. 

KPR – hur kan vi påverka. 

 

                        Förslag     Beslut 

      

 Stor påverkan  Liten påverkan på detaljer 

 

Ord som äldre, funktionsnedsättning och tillgänglighet och förekommer i 

handlingar bör komma på KPRs bord och Omsorgen. 

Utredningstiden kan bli för lång i vissa frågor. 

KPR Riktlinjer finns på nätet. 

PP kommer med anteckningarna 

Sylvia tycker vi borde ligga under KS inte KF. De själva tycker att vi ligger 

under Omsorgsnämnden. 

Eftermiddagen: 

Två grupper med blandade representanter. Uppgiften var att komma på punkter 

med plus och förbättring för KPR. 

Bra: Tidig info, högt i tak, bättre möten med nämnderna. 

Förbättring: Direktinflytande i makten, Mandattiden 4 år varför? Stämmer 

överens med politiken. Vi kan byta personer under den tiden. 

Återkoppling mer aktuell och fortlöpande. 

Delta i referensgrupper vid nybyggnation av boende både privat och kommunalt. 

Färdtjänst- hur den fungerar. Behövs mer kunskap, många frågor. 

Kollektivtrafiken en återkommande fråga. 

 

Välfärdsteknik 

Robotduschens producent vill ha ett samarbete med Sandvikens kommun. 

Mer på gång. 

Kommunen är med i samverkansprojekt med Kina, det var det kinesiska HR-

bolaget! Chefen Anette åker till Kina. 

Praktiserande sjuksköterskor med universitetsutbildning i svenska från Kina ska 

praktisera i kommunen i första hand under sommaren. 

I vår organisation har vi 100 universitet, sa hon från Kina.  

 

10 juni invigning av Ängsbacken. 

 



 

 

Ordförande berättar om arbeten på gång och på sikt. 

1 Nyckelfria lås 

2 Wifi boende 

3 Smartphone hemtjänst 

4 Digitala inköp (Järbo och Södra Sandviken) 

5.Tillsynskamera Funktion, håller på 

6.Tillsynskamera Äldre, påbörjat 

7.Japanska toaletter, påbörjat 

 

Utvärderingar 

1 Japanska toaletter 

2 Larmcentral 2.0 

3 Robotdusch Poseidon 

4 UV-rening lokalyta 

5 UV rengöring vatten 

6 Tovertafel – aktivitetsstöd för dementa och funktionsnedsättningar 

 

Nätverksamarbeten 

Användarföreningen  

Omsorgslabbet 

5 G glesbygd 

Nätverk Infrastruktur 

(Nätverk Välfärd) 

 

Förändringar i arbetet krävs för att den befintliga personalen ska räcka till i 

framtiden. 

 

Rymningsbenägna dementa. Där pågår utveckling med gps-sändare på dessa 

personer. Film: A live inside. Värt att se. Personen får lyssna på musik, vilken 

har känslomässig påverkan på personen. Personen kan finnas innan för stängsel 

och larmet går när personen går utanför detta. 

 

 

Efter bästa förstånd nedtecknat, 

Anne-Chatrine Berg 


